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Algemeen
De FNV is van mening dat er een systeem van kinderopvang moet komen voor alle kinderen in 
Nederland, ongeacht of ouders beiden werken en dat alle kinderen recht krijgen op een aantal dagdelen 
kinderopvang per week. 
De FNV begrijpt de overwegingen om de kinderopvangtoeslag direct aan de kinderopvangorganisatie 
uit te betalen en de ouders slechts de eigen bijdrage te laten overmaken; het gaat in sommige gevallen 
om zeer hoge bedragen die maandelijks op de rekening van de ouder(s) worden gestort. In een aantal 
gevallen zelfs hoger dan het gezinsinkomen zelf. Dan is inderdaad de verleiding groot om met dit geld 
andere gaten in de gezinsbegroting te vullen.
Ook met het oog op de lopende harmonisatie van kinderopvang en peuterspeelzaalwerk, de invoering 
van twee dagdelen voor alle peuters en wellicht de uitrol van de aanbevelingen in het SER-advies 
‘Gelijk goed van start’ biedt een systeem van directe financiering kansen. Maar de vraag is of de 
manier waarop dit nu gebeurt wel zo goed uitpakt. De vraag is ook dat of het grootste probleem 
(ouders krijgen te maken met te grote naheffingen ) door dit systeem wel zal worden opgelost. 
Wat vindt de FNV?

Goed
 De toeslag wordt direct overgemaakt naar de kinderopvanginstelling. Ouders kunnen het geld 

dan niet ergens anders aan uitgeven.
 Het systeem lijkt minder fraudegevoelig.
 Doordat de overheid rechtstreeks de instellingen financiert, lijkt er een eerste stap gezet 

richting basisvoorziening.

Minder goed
 Door de harmonisering van de kinderopvang en de peuterspeelzalen zullen beide groepen 

ouders onder het systeem van directe financiering komen te vallen. Ook de ouders waarvan het 
kind naar een peuterspeelzaal gaat. Voor deze ouders zal dit wennen zijn. 

 De hoogte van de kinderopvangtoeslag wordt bepaald op basis van het inkomen van twee jaar 
geleden. Het inkomen van twee jaar geleden komt niet altijd overeen met het huidige 
inkomen. Ouders kunnen het verzoek indienen om een peiljaarverlegging. Maar de vrees is dat 
juist de ouders met betalingsproblemen dit niet doen. Ouders moeten de facturen van de 
kinderopvang controleren en accorderen. De vraag is of deze beschikking door alle ouders wel 
even goed gelezen zal worden. Ouders zullen zich vooral focussen op de hoogte van de eigen 
bijdrage. Dit kan alsnog tot grote terugvorderingen gaan leiden. De vangnetregeling lijkt op 
het eerste gezicht erg omslachtig en erg ontoegankelijk. De vraag is ook of alle ouders om 
kunnen gaan met de digitale portemonnee of geen toegang hebben tot internet. De DUO 
steunpunten zijn nu vooral gevestigd in de studentensteden en dus niet voor alle ouders goed 
bereikbaar.

 De marktwerking in de kinderopvang blijft in dit voorstel in stand. Dit is jammer, omdat juist 
jonge kinderen niet gebaat zijn bij concurrentie in de sector. Bovendien zorgt het voor een 
onnodig ingewikkeld systeem.

 De administratieve lasten en de kosten van dit systeem zijn vooral voor 
kinderopvanginstellingen hoog. De kinderopvang heeft de laatste tijd in zwaar weer gezeten 
en zit dat voor een deel nog steeds. Met name voor kleine kinderopvanginstellingen betekent 
een nieuw financieringssysteem veel kosten. De FNV vreest dat dit neerslaat bij de 
werknemers in de kinderopvang. 

Tot slot



De FNV beschouwt dit voorstel als een eerste stap in de richting van een basisvoorziening voor alle 
kinderen. We roepen het Kabinet en de Tweede Kamer op om goede voorzieningen voor alle jonge 
kinderen toegankelijk te houden en ouders daarin financieel te ondersteunen.


